



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION  
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ  
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

**№ 16-2/145emb**

*Enclosure:  
as stated,  
on 2 p.*

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the Embassies of the CICA Member States in Ankara, Beijing, Moscow and Nur-Sultan and has the honour to forward herewith the concept paper for the meeting of the CICA Youth Council to be conducted by the Republic of Kazakhstan on June 2021, under the CICA Plan of Confidence Building Measures for 2021.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the Embassies of the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 18 March 2021



**EMBASSIES OF THE CICA MEMBER STATES**

Ankara, Beijing, Moscow, Nur-Sultan



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION  
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ  
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

**№ 16-2/145emb**

*Приложение:  
упомянутое,  
на 2 л.*

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение посольствам государств-членов СВМДА в Анкаре, Москве, Нур-Султане, Пекине и имеет честь препроводить прилагаемую концепцию по проведению заседания Молодежного совета, которое будет проводиться Республикой Казахстан в июне 2021 года в рамках Плана СВМДА по реализации мер доверия на 2021 год.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить посольствам государств-членов СВМДА уверения в своем высоком уважении.

город Нур-Султан, 18 март 2021 года



**ПОСОЛЬСТВА ГОСУДАРСТВ-ЧЛЕНОВ СВМДА**  
города Анкара, Москва, Нур-Султан, Пекин

## **Concept Paper for the meeting of the CICA Youth Council**

### **Introduction**

In accordance with the Regulations of the CICA Youth Council (hereinafter referred to as "Council"), the Council is an advisory body responsible for coordinating the activities of its member youth organizations, associations and movements of the CICA Member States. The CICA Youth Council is designed to promote comprehensive cooperation among the youth of the CICA Member States towards strengthening interaction, peace and friendship in Asia

Cooperation among the youth is essential for sustainable development of the CICA Member States in socio-economic and humanitarian fields.

In this regard, it is very important to promote effective regional cooperation among national youth organizations and to encourage the youth of the CICA Member States to participate in implementation of youth policies of the CICA Member States.

### **Objectives:**

To promote effective regional cooperation among national youth organizations of the CICA Member States, to encourage the youth of the CICA Member States to participate in implementation of youth policies of the CICA Member States; to elaborate recommendations and proposals to improve the conditions for cooperation in the interest of the youth in CICA.

### **Expected outcomes:**

- Exchange of experience, creation of the most favourable conditions for the development and implementation of the youth potential in the CICA Member States;
- Promotion of direct contacts and communication among youth organizations of the CICA Member States;
- Elaboration of recommendations and proposals to improve the conditions for cooperation in the interest of the youth in CICA.

**Date: June 2021.**

**Format: online.**

**Items to be discussed:**

1) Development of plans/programmes of cooperation among national youth organizations/associations/movements of the CICA Member States in the fields of: *sensitizing the youth about democratic principles and norms of behaviour; developing attitude of gender equality among the youth; cultural exchange; developing joint research projects; cooperation in the field of sports; education; volunteering, etc.*

2) Implementation of projects and events for the youth of the CICA Member States, including public campaigns, intergovernmental youth activities, discussion clubs, roundtables, youth forums and conferences

3) Development of comprehensive cooperation among the youth of the CICA Member States.

4) Cooperation of universities on the program of academic mobility of the CICA Member States.

5) Experience and role of the youth in the fight against new challenges and threats, in particular environmental issues in the framework of the SDGs.

6) Exchange of experience in the framework of the modern challenges, including the pandemic.

**Participants:** representatives of government agencies, youth organizations, associations, movements of the CICA Member States.

**Working languages:** English, Russian.

## **Концепция проведения заседания Молодежного совета СВМДА**

### **Введение**

В соответствии с Положением о Молодежном совете СВМДА (далее - Совет), Совет является консультативно-совещательным органом, осуществляющим координационную деятельность входящих в него молодежных организаций, объединений, движений в рамках направлений деятельности государств-членов СВМДА. Молодежный совет СВМДА призван способствовать развитию всестороннего сотрудничества молодежи государств-членов СВМДА для укрепления взаимодействия, мира и дружбы в Азии.

Молодежное сотрудничество является важнейшим фактором обеспечения устойчивого развития государств-членов СВМДА в социально-экономической и гуманитарной областях.

В этой связи, очень важным являются содействие развитию эффективного регионального сотрудничества между национальными молодежными организациями и поощрение участия молодежи государств-членов СВМДА в реализации молодежной политики государств-членов СВМДА.

### **Цели мероприятия:**

Содействие эффективному региональному сотрудничеству между национальными молодежными организациями государств-членов СВМДА, поощрение молодежи государств-членов СВМДА к участию в реализации молодежной политики государств-членов СВМДА, разработка рекомендаций и предложений по улучшению условий сотрудничества в интересах молодежи в СВМДА.

### **Ожидаемые результаты от мероприятия:**

- обмен опытом, создание максимально благоприятных условий для развития и реализации потенциала молодежи государств-членов СВМДА;
- содействие развитию прямых контактов и связей между молодежными организациями государств-членов СВМДА;
- выработка рекомендаций и предложений по совершенствованию условий сотрудничества в интересах молодежи СВМДА.

### **Сроки проведения: Июнь 2021 года.**

### **Формат проведения мероприятия: онлайн.**

### **Планируемые вопросы для обсуждения:**

1) разработка плана/программы сотрудничества между национальными молодежными организациями/ассоциациями/движениями государств-членов СВМДА в следующих областях: *информирование молодежи о демократических принципах и нормах*

*поведения; развитие гендерного равенства среди молодежи; культурный обмен; разработка совместных научных проектов; сотрудничество в сфере спорта; образование; волонтерство и др.*

2) реализация проектов и проведение мероприятий для молодежи государств-членов СВМДА, в том числе общественные кампании, межправительственные молодежные мероприятия, дискуссионные клубы, круглые столы, молодежные форумы и конференции.

3) развитие всестороннего сотрудничества молодежи государств-членов СВМДА.

4) сотрудничество ВУЗов по программе академической мобильности государств-членов СВМДА.

5) опыт и роль молодежи в борьбе с новыми вызовами и угрозами, в частности экологии в рамках ЦУР.

6) обмен опытом в рамках вызовов современности, в том числе пандемии.

**Участники:** представители госорганов, молодежных организаций, объединений, движений государств-членов СВМДА.

**Языки мероприятия:** английский, русский.